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 WRZ.0012.6.6.2024 

Protokół nr 6/24 

z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury i Sportu  

Rady Powiatu Wodzisławskiego w dniu 18 grudnia 2024 roku 

W dniu 18 grudnia 2024 roku o godz. 15.30 w sali narad Starostwa Powiatowego 

w Wodzisławiu Śląskim, przy ul. Bogumińskiej 2 odbyło się posiedzenie Komisji 

Oświaty, Kultury i Sportu Rady Powiatu Wodzisławskiego. 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Wydanie opinii do projektów uchwał Rady Powiatu Wodzisławskiego 

w następujących sprawach:  

a) zmiany uchwały Rady Powiatu Wodzisławskiego Nr LVI/560/2023 z dnia 

19 grudnia 2023 roku w sprawie budżetu Powiatu Wodzisławskiego na 

2024 rok wraz z załącznikami, 

b) uchwalenia planu pracy Rady Powiatu Wodzisławskiego na 2025 rok. 

4. Przedstawienie informacji na temat projektów dedykowanych osobom 

o szczególnych potrzebach. 

5. Przedstawienie informacji na temat realizacji projektu Branżowego Centrum 

Umiejętności przy Powiatowym Centrum Kształcenia Zawodowego 

i Ustawicznego w Wodzisławiu Śląskim. 

6. Opracowanie sprawozdania z pracy Komisji za II, III i IV kwartał 2024 roku. 

7. Opracowanie planu pacy Komisji na 2025 rok. 

8. Sprawy bieżące. 

9. Wolne głosy i wnioski. 

10. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 

11. Zakończenie posiedzenia Komisji. 

Ad. 1 

Przewodnicząca Komisji Pani Stefania Rodak otworzyła obrady posiedzenia 

Komisji i na podstawie listy obecności stwierdziła wymagane quorum. 

W posiedzeniu udział wzięli następujący członkowie Komisji: 

1. Stefania Rodak – Przewodnicząca Komisji, 

2. Jolanta Górecka – Wiceprzewodnicząca Komisji, 

3. Janusz Ballarin, 

4. Mateusz Jamioła, 

5. Andrzej Kania, 

6. Wojciech Koźlik, 

7. Barbara Magiera, 

8. Danuta Maćkowska. 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
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Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Zastępca Skarbnika Powiatu Pani Katarzyna Froncek, 

2. Naczelnik Wydziału Oświaty Pani Katarzyna Zöllner – Solowska. 

Ad. 2 

Komisja w głosowaniu jednogłośnie przyjęła proponowany porządek obrad 

posiedzenia, przy 8 głosach za, bez głosów wstrzymujących się, bez głosów 

przeciwnych i Przewodnicząca Komisji Pani Stefania Rodak przystąpiła do jego 

realizacji.  

Ad. 3 

a) Zastępca Skarbnika Powiatu Pani Katarzyna Froncek przedstawiła projekt 

uchwały Rady Powiatu Wodzisławskiego w sprawie zmiany uchwały Rady 

Powiatu Wodzisławskiego Nr LVI/560/2023 z dnia 19 grudnia 2023 roku 

w sprawie budżetu Powiatu Wodzisławskiego na 2024 rok wraz z 

załącznikami. Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 2 

do protokołu. 

Brak głosów w dyskusji. 

Komisja w głosowaniu jednogłośnie wydała pozytywną opinię do powyższego 

projektu uchwały przy 8 głosach za, bez głosów wstrzymujących się, bez głosów 

przeciwnych. 

b) Przewodnicząca Komisji Pani Stefania Rodak przedstawiła projekt uchwały 

Rady Powiatu Wodzisławskiego w sprawie uchwalenia planu pracy Rady 

Powiatu Wodzisławskiego na 2025 rok. Projekt uchwały wraz 

z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

Brak głosów w dyskusji. 

Komisja w głosowaniu jednogłośnie wydała pozytywną opinię do powyższego 

projektu uchwały przy 8 głosach za, bez głosów wstrzymujących się, bez głosów 

przeciwnych. 

Ad. 4 

Naczelnik Wydziału Oświaty Pani Katarzyna Zöllner – Solowska przedstawiła 

informację na temat projektów dedykowanych osobom o szczególnych 

potrzebach. Informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu. Zestawienie 

zbiorcze realizowanych projektów (programów) w roku 2024 przez Wydział 

Oświaty i jednostki organizacyjne stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  

Przewodnicząca Komisji Pani Stefania Rodak zapytała czy środki przyznane na 

zadania „Aktywny Orlik” i „Aktywny Weekend” są przeznaczone na 

wynagrodzenie. 
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Naczelnik Wydziału Oświaty Pani Katarzyna Zöllner – Solowska odpowiedziała, że 

nie do końca na wynagrodzenie, a raczej na doposażenie. Wyjaśniła, że 

w pierwszej edycji było tak, że środki te były przeznaczone na wynagrodzenie 

animatorów, natomiast obecnie jest tak, że szkoły posiadające Orliki mogły 

przystąpić do tego projektu i otrzymały środki na doposażenie czyli na sprzęt taki 

jak np. piłkochwyty, który uległ zniszczeniu. Dodała, że skorzystano na tym, 

dlatego że braki są coraz większe i Orliki będą coraz częściej wymagać napraw 

i modernizacji. Zauważyła, że jeśli tylko pojawia się szansa na pozyskanie 

środków, korzysta się z niej. 

Przewodnicząca Komisji Pani Stefania Rodak powiedziała, że już niejednokrotnie 

rozmawiano na temat projektów finansowanych przez Unię Europejską, pisanych 

przez Wydział Oświaty i przez dyrektorów szkół. Zauważyła, że tych projektów 

jest sporo i przynoszą one wymierne efekty. Następnie poprosiła o przekazanie 

podziękowań dla pracowników Wydziału, którzy zajmują się tym tematem. 

Komisja zapoznała się z powyższą informacją. 

Ad. 5 

Naczelnik Wydziału Oświaty Pani Katarzyna Zöllner – Solowska przedstawiła 

informację na temat realizacji projektu Branżowego Centrum Umiejętności przy 

Powiatowym Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego w Wodzisławiu 

Śląskim. Informacja stanowi załącznik nr 6 do protokołu. Prezentacja 

multimedialna na temat Branżowego Centrum Umiejętności w dziedzinie robotyki 

w Wodzisławiu Śląskim stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  

Radny Pan Andrzej Kania zauważył, że dla Powiatowego Centrum Kształcenia 

Zawodowego i Ustawicznego w Wodzisławiu Śląskim samo słowo robotyka nie 

jest nowością. Jego zdaniem jest to wychodzenie na wyższy poziom.  

Naczelnik Wydziału Oświaty Pani Katarzyna Zöllner – Solowska powiedziała, że 

nie do końca zgodziłaby się z tym stwierdzeniem, ponieważ PCKZiU specjalizuje 

się w mechatronice. Zauważyła, że mechatronika jest częściowo robotyką, ale 

robotyka jest bardziej zaawansowana. Zaznaczyła, że ideą ustawodawcy było 

stworzenie centrów, które będą miały szeroką ofertę edukacyjną i przyciągną 

dużą liczbę kursantów. Zauważyła, że dzisiaj robotyka jest na topie, ale 

w przyszłości mogą pojawić się inne potrzeby, takie jak automatyka czy 

technologie związane z robotami marsjańskimi. W związku z tym istotne było 

znalezienie możliwości doposażenia, na najwyższym poziomie, Powiatowego 

Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego w Wodzisławiu Śląskim, przez 

Branżowe Centrum Umiejętności. Podkreśliła, że w Centrum będą dostępne 

coboty, roboty dedykowane procesom produkcyjnym czy łaziki marsjańskie, 

które mechatronicy będą mogli programować. Zaznaczyła również, że sukces 

tego przedsięwzięcia zależy od odpowiedniego przygotowania nauczycieli, którzy 

będą umieli przekazać zdobytą wiedzę. Podkreśliła, że ważne jest, by Centrum 

było miejscem, w którym nowoczesne urządzenia będą wykorzystywane.  
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Przewodnicząca Komisji Pani Stefania Rodak powiedziała, że jest pod wrażeniem 

Branżowego Centrum Umiejętności. Życzyła powodzenia w realizacji projektu. 

Następnie dodała, że ma nadzieję, iż Branżowe Centrum Umiejętności powstało 

w pełnej akceptacji z Radą Pedagogiczną i z gronem pedagogicznym. 

Naczelnik Wydziału Oświaty Pani Katarzyna Zöllner – Solowska odpowiedziała, że 

tak było i została wydana pozytywna opinia.  

Przewodnicząca Komisji Pani Stefania Rodak stwierdziła, że bardzo ważna jest 

akceptacja i przyjęcie projektu. Następnie dodała, że w materiałach na jutrzejszą 

sesję pojawiły się informacje o przetargach. Zauważyła, że wszystko odbywa się 

zgodnie z harmonogramem.  

Naczelnik Wydziału Oświaty Pani Katarzyna Zöllner – Solowska potwierdziła, że 

z „naszej” strony nie ma żadnych opóźnień, jedynie jedno, spowodowane 

trzymiesięcznym opóźnieniem w zawarciu umowy z instytucją dotującą, z uwagi 

na dużą ilość zawieranych przez nią umów. Wyjaśniła, że nie można było  podjąć 

działań, dopóki nie było podpisanej umowy. Dodała, że to co było najtrudniejsze, 

czego najbardziej się obawiano, czyli przetargów, udało się. Następnie 

powiedziała, że oświata miała już duże projekty, natomiast takiego projektu, na 

taką skalę i na takie finansowanie nie było jeszcze w oświacie. To wymaga 

bardzo dużej czujności pracowników i służb nadzorczych. Zauważyła, że 

rozliczenia te są bardzo trudne. Dodała, że zawsze istnieją obawy, że może coś 

się nie udać, ale stara się robić wszystko aby tak się nie stało.  

Przewodnicząca Komisji Pani Stefania Rodak zapytała kto jest koordynatorem 

tego projektu w Szkole.  

Naczelnik Wydziału Oświaty Pani Katarzyna Zöllner – Solowska odpowiedziała, że 

jeśli chodzi o koordynowanie projektu w Szkole, kompetencje są rozłożone na 

dwie osoby: Dyrektora Powiatowego Centrum Kształcenia Zawodowego 

i Ustawicznego Panią Ewelinę Limanowską i Wicedyrektora Szkoły Pana Wiesława 

Pawlicę. Liderem jest Powiat Wodzisławski. W związku z tym, za rozliczenie i całą 

realizację projektu odpowiedzialna jest ona. Natomiast wspomagają ją 

pracownicy Referatu Projektów Edukacyjnych. Dodała, że pomagają jej również 

inne wydziały, m.in. Wydział Funduszy Zewnętrznych i Zamówień Publicznych 

oraz Powiatowy Zakład Zarządzania Nieruchomościami.  

Komisja zapoznała się z powyższą informacją. 

Ad. 6 

Przewodnicząca Komisji Pani Stefania Rodak przedstawiła sprawozdanie z pracy 

Komisji za II, III i IV kwartał 2024 roku. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 8 

do protokołu. 

Komisja w głosowaniu jednogłośnie przyjęła powyższe sprawozdanie przy 

8 głosach za, bez głosów przeciwnych, bez głosów wstrzymujących się. 
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Ad. 7 

Komisja Oświaty, Kultury i Sportu w wyniku przeprowadzonej dyskusji 

opracowała plan pracy Komisji na 2025 rok. Plan pracy stanowi załącznik nr 9 

do protokołu. 

Komisja w głosowaniu jednogłośnie przyjęła powyższy plan pracy, przy 8 głosach 

za, bez głosów przeciwnych, bez głosów wstrzymujących się. 

Ad. 8 

Ustalono termin kolejnego posiedzenia Komisji na dzień 29 stycznia 2025 roku, 

na godzinę 15.30. 

Ad. 9 

Radny Pan Andrzej Kania zapytał jakie Centrum otwarto w Rybniku. 

Naczelnik Wydziału Oświaty Pani Katarzyna Zöllner – Solowska odpowiedziała, że 

Branżowe Centrum Umiejętności w dziedzinie górnictwa.  

Radny Pan Andrzej Kania zauważył, że Powiat Wodzisławski w jednej ze swoich 

placówek posiada od dawna sztolnię. Dodał, że rozumie, iż być może w Rybniku 

mają lepszy sprzęt. Następnie zapytał jak BCU w Rybniku zagraża PCKZiU 

w Wodzisławiu Śląskim. Zauważył, że Szkoła jako jedyna oferowała szkolenia 

i egzaminy w zakresie górnictwa, które obecnie niemal wygasło. Zauważył, że 

w tej chwili funkcjonuje tylko jedna klasa, licząca zaledwie 14 osób.   

Naczelnik Wydziału Oświaty Pani Katarzyna Zöllner – Solowska poinformowała, 

że została zaproszona na otwarcie BCU w Rybniku przez Prezydenta Miasta 

Rybnika Pana Piotra Kuczerę. Potwierdziła, że Zespół Szkół Technicznych 

w Rybniku uruchomił Branżowe Centrum Umiejętności w dziedzinie górnictwa. 

Następnie wyjaśniła, że spośród 120 centrów, Powiat Wodzisławski wybrał BCU 

w dziedzinie robotyki, natomiast Rybnik górnictwo. Poinformowała, że w Rybniku 

doposażono sztolnię w mechatronikę i automatykę, dzięki czemu nie ma 

konieczności schodzenia do sztolni. Obsługa maszyn, takich jak np. kombajn 

zgrzebłowy i innych urządzeń górniczych odbywa się zza szyby, komputerowo. 

W związku z tym nie zagraża to sztolni w wodzisławskiej szkole, ponieważ 

sztolnia ta utrzymana jest w tradycyjnej kulturze górniczej oraz z tradycyjnymi 

sprzętami, które dzisiaj są już zabytkiem. Dodała, że nie ma potrzeby jej 

unowocześnienia.   

Radny Pan Andrzej Kania stwierdził, że pójdzie się w kierunku muzeum.  

Naczelnik Wydziału Oświaty Pani Katarzyna Zöllner – Solowska odpowiedziała, że 

to jest jej marzenie, żeby przed Powiatowym Centrum Kształcenia Zawodowego 

i Ustawicznego znalazła się tabliczka kierująca wszystkich do zabytkowej sztolni 

górniczej.  
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Radny Pan Andrzej Kania zauważył, że na jednym z ostatnich posiedzeń Zarządu, 

Skarbnik Powiatu wyraził zadowolenie z działalności Oświaty w dziedzinie 

budżetu, gdyż planowana była strata w wysokości 14 milionów zł, a obecnie jest 

ona poniżej 6 milionów zł. Zapytał jak tego dokonano.  

Naczelnik Wydziału Oświaty Pani Katarzyna Zöllner – Solowska odpowiedziała, że 

dokonano pewnych cięć. Pierwszym było zrezygnowanie z niepotrzebnego 

rozdzielania na grupy. Poinformowała, że ustawodawca określa kiedy grupy 

muszą zostać utworzone. Dodała, że likwidacja Branżowej Szkoły I stopnia 

w Radlinie również przyczyniła się do zaoszczędzenia około 2 000 000 zł. 

Następnie powiedziała, że spotykała się z uwagami radnych poprzedniej kadencji 

odnośnie łączenia oddziałów i z argumentami, że jest to nieekonomiczne. 

Stwierdziła, że wręcz przeciwnie, takie działanie jest ekonomiczne, dlatego że 

jeśli większość przedmiotów nauczana jest międzyoddziałowo, a tylko przedmioty 

zawodowe są podzielone, wówczas automatycznie powstają grupy, których już 

nie trzeba tworzyć.  

Następnie Naczelnik Wydziału Oświaty Pani Katarzyna Zöllner – Solowska 

w imieniu swoim oraz współpracowników złożyła świąteczne życzenia. 

Przewodnicząca Komisji Pani Stefania Rodak poprosiła o przekazanie życzeń 

pracownikom Wydziału. 

Ad. 10 

Komisja w głosowaniu jednogłośnie przyjęła protokół z poprzedniego posiedzenia 

Komisji w dniu 27 listopada 2024 roku, przy 8 głosach za, bez głosów 

wstrzymujących się, bez głosów przeciwnych. 

Ad. 11 

Przewodnicząca Komisji Pani Stefania Rodak zakończyła posiedzenie Komisji. 

Protokołowała: 

Dorota Haleš 

Przewodnicząca Komisji 

Oświaty, Kultury i Sportu 

Stefania Rodak 
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